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RG.0012.2.2018.WPK 

 

 

PROTOKÓŁ Nr 2/2018 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Gminy Krośnice  

w dniu 26 marca 2018 r.  

 

 

 

Ad 1.  Wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy Krośnice rozpoczęło się o godz. 13
04 

  

i odbyło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Krośnicach.  

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Morawek. 

Zgodnie z listą obecności, stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, w posiedzeniu wzięło 

udział 14 Radnych (nieobecny Radny Józef  Tokarz) oraz: 

 

 Wójt Gminy – Andrzej Biały, 

 Sekretarz Gminy – Adam Głowiński, 

 Skarbnik Gminy – Elżbieta Kalityńska, 

 Dyrektor Centrum Edukacyjno-Turystyczno-Sportowego w Krośnicach – Krystian Okoń, 

 Dyrektor Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Krośnicach – Adam Przybyło, 

 Prezes Zakładu Usług Komunalnych w Krośnicach – Marcin Ciesielski, 

 pracownicy Urzędu Gminy. 

 

 

 

Przewodniczący Piotr Morawek odczytał następujący porządek obrad posiedzenia, stanowiący 

załącznik nr 2 do protokołu: 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Omówienie projektów uchwał : 

 

Nr projektu 

uchwały 

Data projektu 

uchwały 
Tytuł projektu uchwały 

1) 303 16.02.2018 
w sprawie podziału Gminy Krośnice na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

2) 304 16.02.2018 
w sprawie podziału Gminy Krośnice na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 

3) 305 22.02.2018 
w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Krośnice w 2018 roku  

4) 306 22.02.2018 
w sprawie przyjęcia Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu 

Gminy Krośnice 

5) 307 23.02.2018 

w sprawie ustalenia zasad korzystania z parkingu na terenie zespołu pałacowo-

parkowego Krośnice-Wierzchowice oraz ustalenia wysokości opłat za 

korzystanie z tego parkingu  

6) 308 01.03.2018 

zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu przyznawania dodatków i innych 

składników wynagrodzenia nauczycieli  zatrudnionych w szkołach i przedszkolu 

prowadzonych przez Gminę Krośnice 

7) 309 06.03.2018 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Milickiemu 

8) 310 07.03.2018 

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego - 

budowa chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 448 w miejscowości Police - 

etap II 
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9) 311 09.03.2018 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na obszarze Gminy Krośnice, w obrębie Brzostowo, w granicach 

działki o numerze ewidencyjnym 241/10 

10) 312 09.03.2018 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na obszarze Gminy Krośnice, w obrębie Czeszyce, w granicach 

działki o numerze ewidencyjnym 34/1 

11) 313 09.03.2018 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na obszarze Gminy Krośnice, w obrębie Łazy Wielkie AM 1, w 

granicach działek o numerach ewidencyjnych 88/7 i 91 

12) 314 13.03.2018 w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2018 rok 

13) 315 13.03.2018 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na lata 

2018-2028 

 

 
3. Sprawy różne. 

4. Zakończenie obrad.  

 

 

 

Ad 2. 1. Projekt nr 303 w sprawie podziału Gminy Krośnice na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu  omówił P. Adam Głowiński – 

Sekretarz Gminy. 

 

Sekretarz poinformował, że  w granicach okręgów wyborczych pierwotnie nie planowano 

żadnych zmian i taki projekt uchwały (powielający stan obecny) został przekazany do zaopiniowania  

Komisarzowi Wyborczemu we Wrocławiu. Projekt został zakwestionowany, bowiem w 4 pozycjach 

był niezgodny z Uchwałą Państwowej Komisji Wyborczej z dnia 5 lutego 2018 r. w sprawie 

wytycznych i wyjaśnień dotyczących podziału jednostek samorządu terytorialnego na okręgi wyborcze.  

 

Zgodnie wytycznymi i wyjaśnieniami PKW: 

 

 pkt 7 - przy dokonywaniu podziału należy przestrzegać zasady, że w gminach na terenach 

wiejskich okręgiem wyborczym jest jednostka pomocnicza gminy (sołectwo). Jednostki 

pomocnicze gminy łączy się w celu utworzenia okręgu lub dzieli się na dwa lub więcej 

okręgów wyborczych, jeżeli wynika to z konieczności zachowania jednolitej normy 

przedstawicielstwa oraz jeżeli w gminie do 20 000 mieszkańców liczba radnych wybieranych 

w danej jednostce pomocniczej byłaby inna niż 1,  

 pkt 8 - nie można tworzyć okręgów wyborczych składających się z jednostki pomocniczej 

gminy i części innej jednostki pomocniczej gminy, niegraniczących ze sobą jednostek 

pomocniczych. Jedynie w przypadku, gdy układ przestrzenny gminy, w powiązaniu z liczbą 

mieszkańców poszczególnych jednostek pomocniczych i miast leżących na obszarze gminy, 

jest tego rodzaju, że spełnienie tego warunku wiązałoby się z naruszeniem przepisów, o 

których mowa w pkt 7, wówczas dopuszczalne jest odstąpienie od tych zasad.  

 

Na terenie Gminy Krośnice sytuacja opisana w pkt 8 występuje w czterech okręgach: 

 

 sołectwo Dąbrowa tworzy okręg wyborczy z częścią sołectwa Krośnice (okręg nr 5), 

 sołectwo Lędzina tworzy okręg wyborczy z częścią sołectwa Bukowice I (okręg nr 6), 

 sołectwo Police tworzy okręg wyborczy z częścią sołectwa Krośnice (okręg nr 3), 

 sołectwo Wąbnice tworzy okręg wyborczy z częścią sołectwa Wierzchowice (okręg nr 14). 
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Konsekwencją zmian w okręgach wyborczych są niewielkie zmiany w obwodach głosowania: 

 

 mieszkańcy sołectwa Luboradów oraz sołectwa Wąbnice będą głosować w Krośnicach, 

 mieszkańcy sołectwa Brzostowo będą głosować w Bukowicach. 

 

Sekretarz poinformował, że ze względu na konieczność zachowania jednolitej normy 

przedstawicielstwa dla okręgu Dom Pomocy Społecznej w Krośnicach został przypisany do innego 

okręgu wyborczego niż poprzednio.  

Odpowiadając na pytanie Radnej Bogumiły Bialic pracownik Biura Rady Olga Skomra 

wyjaśniła, że zgodnie z obwieszczeniem Ministra Administracji i Cyfryzacji z dnia 4 sierpnia 2015 r. 

w sprawie wykazu urzędowych nazw miejscowości i ich części Krzyszków jest przysiółkiem wsi Łazy 

Wielkie (dotychczas przypisany był do sołectwa Bukowice II) i fakt ten również należało uwzględnić 

w uchwale w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze. 

Wójt Andrzej Biały poinformował, że w tej sprawie z mieszkańcami Krzyszkowa zostanie 

zorganizowane spotkanie. 

Sekretarz poinformował, że zaproponowane zmiany spełniają wymogi Państwowej Komisji 

Wyborczej, uwzględniają zachowanie jednolitej normy przedstawicielstwa dla okręgu oraz uzyskały 

pozytywną opinię Komisarza Wyborczego we Wrocławiu. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 2. Projekt nr 304 w sprawie podziału Gminy Krośnice na stałe obwody głosowania, ustalenia 

ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych Sekretarz Adam Głowiński 

omówił przy projekcie nr 303. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 3. Projekt nr 305 w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Krośnice w 2018 roku omówił P. Jarosław Krzywiński – 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Inwestycji. 

 

Zgodnie z przepisami ustawy o ochronie zwierząt rada gminy zobowiązana jest corocznie 

określić, w drodze uchwały, program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt. Program obejmuje realizację n/w zadań: 

 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych z udziałem 

zwierząt. 
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W Programie wskazano koordynatora, realizatorów poszczególnych zadań oraz wysokość środków 

finansowych planowanych na ich realizację. Projekt przedmiotowej uchwały został przekazany do 

zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii, Towarzystwu Opieki nad Zwierzętami w Polsce 

Oddział we Wrocławiu oraz Oddział w Krotoszynie, Fundacji "Lex Nova" z/s w Miłocicach oraz 

zarządcom obwodów łowieckich działających na obszarze Gminy Krośnice.  

 

Odpowiadając na pytanie Radnego Zdzisława Jasięgi Kierownik wyjaśnił, że na realizację 

Programu w 2017 roku wydatkowano mniej od zaplanowanych w budżecie 50 tys. zł, gdyż Gmina 

przed przekazaniem zwierzęcia do schroniska podejmuje działania w celu znalezienia mu nowego 

właściciela. Kierownik poinformował również na jakim etapie jest obecnie sprawa nadmiernej 

populacji kotów na jednej z posesji w Wierzchowicach. 

Odnosząc się do pytań Radnej Anny Wietrzyńskiej Kierownik wyjaśnił, że odławianie 

bezdomnych zwierząt jest obowiązkiem Gminy, jednak najpierw poszukuje się właściciela zwierzęcia 

– problem by nie istniał, gdyby wszystkie zwierzęta posiadały chip, jednak jest to zbyt kosztowne 

przedsięwzięcie.  

Radna zgłosiła również problem pozostawionych bez opieki psów (prawdopodobnie mających 

właścicieli) błąkających się po Krośnicach i Wierzchowicach.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 4. Projekt nr 306 w sprawie przyjęcia Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z 

terenu Gminy Krośnice omówił P. Jarosław Krzywiński – Kierownik Referatu Gospodarki 

Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Inwestycji. 

 

Obowiązek uchwalenia gminnego Programu usuwania wyrobów zawierających azbest wynika z 

"Programu Oczyszczania Kraju z Azbestu na lata 2009-2032", który wprowadza obowiązek 

opracowania programu na szczeblu wojewódzkim, powiatowym i gminnym. 

Na podstawie danych z przeprowadzonej w 2011 roku inwentaryzacji wyrobów zawierających azbest, 

w dn. 31.10.2012 r. przyjęto Program usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Krośnice (Uchwała Nr XXII/116/2012 Rady Gminy Krośnice). Dane zawarte w uchwalonym 

programie, z racji upływu czasu oraz stopniowej utylizacji azbestu przez mieszkańców gminy, 

wymagały aktualizacji. Wobec powyższego w dn. 31.03.2017 r. zawarto umowę na usługę obejmującą 

w szczególności: przeprowadzenie inwentaryzacji wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy 

Krośnice oraz opracowanie Programu usuwania wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy 

Krośnice. W programie zostały zawarte aktualne dane z przeprowadzonej inwentaryzacji, 

dostosowano zapisy do aktualnego stanu prawnego, określono harmonogram realizacji programu oraz 

uwzględniono finansowe aspekty usunięcia i unieszkodliwienia wyrobów zawierających azbest z 

terenu gminy do 2032 roku. Zgodnie z opinią Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska we 

Wrocławiu oraz Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Miliczu, odstąpiono od 

przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko dla niniejszego Programu. 

Odpowiadając na pytania Radnych Kierownik wyjaśnił, że w 2018 roku złożono 16 wniosków 

dot. usunięcia azbestu; rury azbestowe w Bukowicach i Pierstnicy zostały usunięte i zastąpione 

innymi; koszty oszacowane w Programie obejmują jego realizację przez cały okres obowiązywania.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu. 
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Ad 2. 5. Projekt nr 307 w sprawie ustalenia zasad korzystania z parkingu na terenie zespołu 

pałacowo-parkowego Krośnice-Wierzchowice oraz ustalenia wysokości opłat za korzystanie z tego 

parkingu omówiła P. Dorota Perlińska – Kierownik Referatu Gospodarki Mieniem i Rolnictwa. 

 

Kierownik wyjaśniła, że w stosunku do obowiązującej uchwały z 2017 r. zmianie uległy dni oraz 

godziny odpłatności za parking – powyższe wynika z ubiegłorocznych obserwacji obłożenia parkingu. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 6. Projekt nr 308 zmieniający uchwałę w sprawie regulaminu przyznawania dodatków i innych 

składników wynagrodzenia nauczycieli  zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez 

Gminę Krośnice omówiła P. Paulina Piskorz – Referent ds. obywatelskich i oświaty. 

 

Projekt uchwały zawiera zmiany w zakresie dodatku motywacyjnego i mieszkaniowego. 

Obowiązujący regulamin wynagradzania nauczycieli z dn. 18.02.2009 r. zawiera zapis o dodatkach 

motywacyjnych w wysokości 4 % wynagrodzenia zasadniczego. Proponowany projekt uchwały 

zakłada podwyższenie tego dodatku (nie waloryzowanego od 2009 roku) do 6% wynagrodzenia 

zasadniczego. Projekt uzyskał akceptację związków zawodowych zrzeszających nauczycieli 

zatrudnionych w placówkach oświatowych na terenie Gminy. Ponadto uporządkowania wymaga treść 

uchwały (Rozdział 7 dot. dodatku mieszkaniowego), ponieważ z dniem 1 stycznia 2018 r. w ustawie 

Karta Nauczyciela uchylono przepisy dotyczące dodatku mieszkaniowego, przysługującego 

nauczycielowi zatrudnionemu na terenie wiejskim (ustawa z dn. 27.10.2017 r. o finansowaniu zadań  

oświatowych). 

Radny Jacek Skrzypczyk pytał czy rewaloryzacja polega na podwyższaniu odsetka kwot 

przeznaczanych na dodatki motywacyjne czy kwoty bazowej. Wójt Andrzej Biały wyjaśnił, że 

niniejszą uchwałą zwiększa się wysokość odpisu na dodatki motywacyjne dla nauczycieli z 

dotychczasowych 4 do 6 % wynagrodzenia zasadniczego. W ramach tej puli dyrektor szkoły decyduje 

o przyznaniu dodatku oraz o jego wysokości. 

Radny Andrzej Korzeniowski pytał czy podwyższenie dodatku do 6 % wynika z konkretnych 

przepisów ustawowych. Wójt wyjaśnił, że Związek Nauczycielstwa Polskiego wystąpił z wnioskiem o 

możliwość podwyżek dla nauczycieli oraz pracowników obsługi, we wniosku wskazał podwyższenie 

dodatku motywacyjnego do 8 %. Ponieważ aktualnie wynosi on 4 %, planowane podwyższenie do 6 

% jest rozwiązaniem kompromisowym zaakceptowanym przez obie strony.  

Radny Jacek Skrzypczyk przypomniał, że w październiku 2017 r. procedowano podobny projekt 

uchwały dot. wynagrodzeń nauczycieli. Wójt wyjaśnił, że tamten projekt dotyczył zmian w 

regulaminie przyznawania dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycieli, lecz został 

wycofany. 

Przewodniczący Piotr Morawek poinformował, że płace nauczycieli od kilku lat są zamrożone 

oraz okrajane z kolejnych dodatków, co raczej nie zachęca kandydatów do tego zawodu. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 
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Ad 2. 7. Projekt nr 309 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Milickiemu omówił P. 

Jarosław Krzywiński – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i 

Inwestycji.  

 

Udzielenie Powiatowi Milickiemu pomocy rzeczowej umożliwi realizację zadania „Budowa 

chodnika przy drodze powiatowej nr 1450D w Bukowicach na odcinku od ul. Brzozowej do budynku 

nr 150 przy ul. Wrocławskiej”, na co w budżecie Gminy Krośnice na 2018 rok zaplanowano 200 tys. 

zł.  

Radna Bogumiła Bialic pytała jaki zakres prac zostanie zrealizowany za tę kwotę (do 

wybudowania jest 300 m chodnika), kwestionowała przy tym stawkę 666 zł za 1 mb. (200 tys. zł : 300 

m). Radna stwierdziła, że koszt ułożenia 1 m kostki wynosi 100 zł. Kierownik Krzywiński wyjaśnił, 

że wg cen z ogłoszonego przetargu koszt wykonania 300 m chodnika to kwota 360 tys. zł. Zauważył, 

że należy odróżnić budowę chodnika przy drodze publicznej od ułożenia kostki brukowej przy 

budynku mieszkalnym. Zakres prac przy budowie chodnika jest znacznie szerszy - korytowanie, 

odwodnienie, kanalizacja deszczowa, podbudowa, krawężniki, przepusty pod ul. Polną oraz 

niektórymi nieruchomościami itp. Koszty uwzględniają również zajęcie pasa drogowego oraz 

organizację ruchu, połączenie z ul. Brzozową (w tym nowe wysepki, nowe przejście oraz oznaczenie). 

Kierownik podsumował, że to rynek kształtuje ceny i Gmina musi podjąć decyzję jaki zakres prac 

może zostać wykonany za kwotę 200 tys. zł.  

Wójt Andrzej Biały wyjaśnił, że na ogłoszony przez Gminę przetarg na budowę chodnika w 

Bukowicach wpłynęła tylko jedna oferta, jednak pracownicy Urzędu analizują ceny podobnych robót 

w innych jst. Ze względu na trwający od ubiegłego roku w Polsce boom inwestycyjny bardzo trudne 

jest znalezienie wykonawców, a ceny w przetargach są dyktowane przez nich. Ewentualne 

unieważnienie przetargu może skutkować tym, że do kolejnego nie zgłosi się żaden wykonawca. Wójt 

przypomniał, że podobny problem wystąpił przy przetargach na remonty dróg gminnych. Kierownik 

Krzywiński zwrócił uwagę, że porównując ceny sprzed kilku lat należy wziąć pod uwagę 

obowiązujące wówczas realia – ceny materiałów, koszt roboczogodziny itp. 

Radny Zdzisław Jasięga zasugerował, aby Sołectwo Bukowice II dołożyło się do budowy 

chodnika z funduszu sołeckiego. Radna Bogumiła Bialic wyjaśniła, że przepisy zabraniają 

finansowania tego typu inwestycji z budżetu gminy (droga nr 1450D jest drogą powiatową), dlatego 

Sołectwo przeznacza środki m. in. na budowę oświetlenia ulicznego. 

Wójt uspokoił Radną oraz mieszkańców Bukowic, że Gmina nie zamierza rezygnować z budowy 

chodnika i w celu kompromisowego rozwiązania tej sprawy trwają rozmowy z oferentem oraz ze 

Starostą Milickim.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 9 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 8. Projekt nr 310 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego - 

budowa chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 448 w miejscowości Police - etap II omówił P. 

Jarosław Krzywiński – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i 

Inwestycji.  

 

Zły stan techniczny nawierzchni oraz brak chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 448 w 

miejscowości Police etap II, na odcinku od włączenia drogi gminnej (przy krzyżu) w kierunku 

Żeleźnik stwarza realne zagrożenie dla ruchu kołowego i pieszego. Budowa drugiego odcinka 

chodnika w miejscowości Police jest w pełni uzasadniona, zapewni swobodne i bezpieczne 

przemieszczanie się mieszkańców miejscowości w pasie drogi wojewódzkiej. Kierownik wyjaśnił, ze 

z przyczyn nieznanych Gminie ani Projektantowi Zarząd Dróg Wojewódzkich od 9 miesięcy nie może 
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uzgodnić przebiegu kanalizacji deszczowej w pasie drogowym, tym samym Projektant nie może 

zamknąć dokumentacji projektowej. Gmina jest inwestorem zastępczym, zatem ma ograniczone 

możliwości monitowania. Kierownik poinformował również, że dokumentacja projektowa przewiduje 

rozwiązanie problemu słupów energetycznych w pasie chodnika. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 12 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 9. Projekt nr 311 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego na obszarze Gminy Krośnice, w obrębie Brzostowo, w granicach 

działki o numerze ewidencyjnym 241/10 omówił P. Jarosław Krzywiński – Kierownik Referatu 

Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Inwestycji.  

 

 Plan sporządzany jest na wniosek Sołtysa Sołectwa Brzostowo - Radnego Mariana Krawczyka i 

dotyczy działki w Brzostówku, na której mieszkańcy chcieliby zlokalizować plac zabaw wraz  z 

infrastrukturą towarzyszącą.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 13 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 10. Projekt nr 312 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego na obszarze Gminy Krośnice, w obrębie Czeszyce, w granicach 

działki o numerze ewidencyjnym 34/1 omówił P. Jarosław Krzywiński – Kierownik Referatu 

Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Inwestycji.  

 

 Kierownik poinformował, że uzasadnienie projektu zawiera omyłkę pisarską dot. nr i obrębu 

działki, która zostanie sprostowana w treści uchwały. Wyjaśnił, że mpzp jest sporządzany na wniosek 

właściciela Winnicy De Sas ze względu na jej ekspansywny rozwój. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 14 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 11. Projekt nr 313 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego na obszarze Gminy Krośnice, w obrębie Łazy Wielkie AM 1, w 

granicach działek o numerach ewidencyjnych 88/7 i 91 omówił P. Jarosław Krzywiński – Kierownik 

Referatu Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Inwestycji.  

 

Kierownik poinformował, że uzasadnienie projektu zawiera omyłkę pisarską dot. nr i obrębu 

działki, która zostanie sprostowana w treści uchwały. Wyjaśnił, że mpzp jest sporządzany na wniosek 

właściciela działek, ponieważ nieprzekraczalna linia zabudowy komplikuje jego plany inwestycyjne. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 15 do 

niniejszego protokołu. 
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Ad 2. 12. Projekt nr 314 w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2018 rok wraz z 

autopoprawką omówiła P. Elżbieta Kalityńska - Skarbnik Gminy. 

 

W budżecie Gminy Krośnice dokonano następujących zmian:   

 

 o 1 015 081,25 zł zwiększono dochody budżetu, w tym m. in.: 

- 208 000,00 zł dofinansowanie z Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa na remonty dróg 

gminnych (ul. Krótka oraz ul. Parkowa w Wierzchowicach), które zostaną przejęte na 

własność Gminy. Do tego zadania Gmina dołoży 52,5 tys. zł z budowy chaty drewnianej w 

Dziewiętlinie (na to zadanie nie uzyskano jeszcze zapewnienia o zewnętrznym 

dofinansowaniu), 

- 6 000,00 zł korekta nieprawidłowo zastosowanego paragrafu w dziale 710 Działalność 

usługowa rozdział 71004, 

- 506 700,00 zł korekta nieprawidłowo zastosowanego paragrafu w dziale 758 Różne 

rozliczenia rozdział 75814, 

- 183 418,25 zł dotacja celowa na projekt „W drodze do zatrudnienia” realizowany przez 

GOPS (wkład własny w kwocie 32 373,00 zł wyodrębniono z zasiłków celowych na 2018 

rok), 

- 9 963,00 zł dofinansowanie otrzymane przez Szkolne Schronisko Młodzieżowe na realizację 

projektu „Odkryj Dolinę Baryczy – edukujemy od przedszkola do seniora”, 

- 101 000,00 zł korekta nieprawidłowo zastosowanego paragrafu w dziale 921 Kultura i 

ochrona dziedzictwa narodowego rozdział 92195 

 o 702 000,00 zł zmniejszono dochody budżetu, w tym m. in.: 

- 6 000,00 zł  korekta nieprawidłowo zastosowanego paragrafu w dziale 710 Działalność 

usługowa rozdział 71004, 

- 40,00 zł dotacja na nieodpłatną pomoc prawną 

- 88 260,00 zł część oświatowa subwencji ogólnej – zawiadomienie Ministra Finansów z dn. 

13.02.2018 r. o wysokości rocznej kwoty subwencji oświatowej dla gmin,  

- 506 700,00 zł korekta nieprawidłowo zastosowanego paragrafu w dziale 758 Różne 

rozliczenia rozdział 75814, 

- 101 000,00 zł korekta nieprawidłowo zastosowanego paragrafu w dziale 921 Kultura i 

ochrona dziedzictwa narodowego rozdział 92195 

 o 1 205 714,25 zł zwiększono wydatki budżetu, w tym m. in.: 

- 14 760,00 zł na dokumentację chodnika przy drodze wojewódzkiej w Policach (zadanie z lat 

ubiegłych), 

- 900 000,00 zł przesunięto pomiędzy rozdziałami 60016 a 60014 w celu prawidłowego 

odzwierciedlenia kwot zawartych w załączniku inwestycyjnym, 

- 11 500,00 zł na zakup centrali telefonicznej do Urzędu Gminy, 

- 32 373,00 zł wkład własny w realizację projektu „W drodze do zatrudnienia”, 

- 183 418,25 zł wydatki bieżące na realizację projektu „W drodze do zatrudnienia”, 

- 9 963,00 zł na realizację projektu „Odkryj Dolinę Baryczy – edukujemy od przedszkola do 

seniora”, 

- 53 700,00 zł uzupełnienie środków na budowę oświetlenia drogowego – powyższe wynikło 

po otwarciu ofert przetargowych, 

 o 892 633,00 zł  zmniejszono wydatki budżetu, w tym m. in.: 

- 20 000,00 zł na odszkodowania za przejęte z mocy prawa drogi gminne, 

- 639 500,00 zł na remonty kapitalne dróg przesunięto pomiędzy rozdziałami klasyfikacji 

budżetowej,  

- 2 500,00 zł na remonty przepustów, 
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- 20 000,00 zł na usługi związane z gospodarką gruntami i nieruchomościami, 

- 11 500,00 zł wydatki bieżące na utrzymanie Urzędu Gminy, 

- 40,00 zł na nieodpłatną pomoc prawną, 

- 20 000,00 zł dotacja dla gmin, które przyjmują dzieci z terenu Gminy Krośnice do 

przedszkoli niepublicznych, 

- 32 373,00 zł z zasiłków celowych na 2018 rok w związku z realizacją projektu „W drodze do 

zatrudnienia”, 

- 46 720,00 zł na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska, 

- 100 000,00 zł na budowę chaty wiejskiej w Dziewiętlinie w związku z przesunięciem 

terminu realizacji, 

 ustalono wysokość wydatków na zadania inwestycyjne w kwocie 8 517 394,00 zł, wg 

załącznika nr 3 do projektu uchwały, 

 ustalono dochody i wydatki dla wyodrębnionego rachunku dochodów własnych jednostek 

oświatowych w kwocie 213 795,00 zł, wg załącznika nr 4 do projektu uchwały. 

 

Budżet Gminy po zmianach: 

 

 dochody – 44 658 490,25 zł, w tym: bieżące – 42 132 670,25 zł, majątkowe – 2 525 820,00 zł, 

 wydatki – 45 450 035,25 zł, w tym: bieżące – 36 932 641,25 zł, majątkowe – 8 517 394,00 zł. 

 przychody – 4 298 000,00 zł, 

 rozchody – 3 506 455,00 zł, 

 

Radna Zofia Adamus pytała o termin rozpoczęcia termomodernizacji Domu Kultury w 

Bukowicach. Kierownik Jarosław Krzywiński wyjaśnił, że obecnie trwa weryfikacja dokumentacji 

projektowej pod kątem zgodności wskaźników z audytu energetycznego koniecznych do otrzymania 

dotacji, a branych pod uwagę w świadectwie energetycznym budynku.  

Radna Anna Wietrzyńska pytała o dysproporcje w załączniku nr 4 do uchwały. Skarbnik 

wyjaśniła, że dochody poszczególnych szkół mogą się różnić, ponieważ nie każda szkoła posiada 

stołówkę czy oddział przedszkolny, gdzie rodzice wnoszą częściową odpłatność. 

Odnosząc się do pytania Radnej Bogumiły Bialic Skarbnik wyjaśniła, że zapisane w projekcie 

uchwały szkolenie dla pracowników stołówki dotyczy szkoły w Bukowicach. 

Radny Andrzej Korzeniowski pytał o 6 000,00 zł zapisane na przebudowę ul. Topolowej w 

Bukowicach. Kierownik Jarosław Krzywiński oraz Skarbnik Elżbieta Kalityńska wyjaśnili, że kwota 

ta jest przeznaczona na montaż znaków drogowych, wymaganych przy drogach publicznych 

odpowiednimi przepisami. Prace są już ukończone, jednak jeszcze nie zostały odebrane. Radny pytał 

również o zaplanowany w funduszu sołeckim na 2018 r. montaż progów zwalniających na ul. 

Topolowej. Kierownik Krzywiński wyjaśnił, że nie ma podstaw prawnych do ich wykonania na 

drodze publicznej na gwarancji. Na  drogach publicznych nagminnie omija się przepisy i podwyższa 

ponad poziom terenu przejścia dla pieszych, które tym samym stają się progami zwalniającymi. Progi 

zwalniające w miastach są montowane na drogach wewnętrznych.  

Radna Zofia Adamus nie zgodziła się z wyjaśnieniami Kier. Krzywińskiego podając za przykład 

Zawonię, gdzie progi są zamontowane na drodze przy szkole, oraz Bierzyce. Radna argumentowała, 

że przy ul. Topolowej jest Dom Kultury z placem zabaw oraz boisko, więc progi zwalniające są 

uzasadnione, tym bardziej że ruch na drodze jest zwiększony przez usytuowanie parkingu firmy 

Burchex. Radna przypomniała, że to mieszkańcy na zebraniu wiejskim w 2017 roku zdecydowali o 

konieczności montażu progów. Zadeklarowała ponadto gotowość rozmów z Wykonawcą ul. 

Topolowej.    

Wójt Andrzej Biały poinformował, że warunkiem otrzymania dofinansowania na remont ul. 

Topolowej było późniejsze jej upublicznienie i ten warunek został spełniony. Przypomniał, że na 

terenie całych Bukowic jest ograniczenie prędkości do 40 km/h i wszystko zależy od zdrowego 
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rozsądku kierujących pojazdami. Poza tym na ul. Topolowej są zwężenia, które wymuszają 

ograniczenie prędkości, obliguje do tego kierowców również dojazd do skrzyżowania. Wójt 

stwierdził, że potrzeba montowania progów zwalniających istniałaby na każdej drodze gminnej czy 

powiatowej. Radna Zofia Adamus poinformowała, że rozmawiała ze Starostą Milickim o progach 

zwalniających na ul. Wrocławskiej w okolicy szkoły, ośrodka zdrowia i kościoła. Po zebraniu 

odpowiedniej liczby podpisów uda się do Starosty z petycją w tej sprawie, ponieważ  bezpieczeństwo 

na drodze jest najważniejsze. 

 Radny  Eugeniusz Lis wnioskował, aby znak z nazwą miejscowości Pierstnica (jadąc od strony 

Bukowic) ustawić w miejscu, gdzie faktycznie miejscowość się zaczyna. Kierownik Krzywiński 

obiecał sprawdzić gdzie przebiega granica obrębu geodezyjnego, która ma w takich przypadkach 

znaczenie.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 16 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 2. 13. Projekt nr 315 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na lata 

2018-2028 omówiła P. Elżbieta Kalityńska - Skarbnik Gminy. 

 

Kwoty dochodów i wydatków bieżących oraz majątkowych dostosowano do zmian dokonanych 

w budżecie gminy. 

W związku z otrzymaniem wraz z samorządami powiatu milickiego: Gminą Milicz (Liderem 

Projektu), Gminą Cieszków i Powiatem Milickim dotacji na rozwój sieci tras rowerowych o 7 000 

skorygowano wysokość nakładów poniesionych w 2016 roku na przedsięwzięcie pn. „Ochrona i 

udostępnianie zasobów przyrodniczych Doliny Baryczy poprzez budowę ścieżek rowerowych 

porządkujących ruch turystyczny w powiecie milickim”. W ogłoszonym konkursie pozyskano 

dofinansowanie na poziomie 85% wydatków kwalifikowanych, zatem na realizację zadania Gmina 

Krośnice poniesie koszty w kwocie 178 350,00 zł (tj. pozostałe 15%), w tym: w 2018 roku – 

24 500,00 zł, w 2019 roku – 153 850,00 zł. Przed sesją Radni otrzymają aktualną WPF, dostosowaną 

do autopoprawki w budżecie. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 17 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 3. Radny Marian Krawczyk wnioskował o użyczenie drabiny strażackiej z wysięgnikiem celem 

poprawienia dwóch bocianich gniazd w Brzostowie.  

Na prośbę Wójta Dyrektor GOSiR Adam Przybyło wyjaśnił powód zamknięcia w ubiegłym 

tygodniu części niecki basenowej. Otóż w próbce wody pobranej z basenu 20 marca, a której wyniki 

otrzymano 22 marca rano, znaleziono bakterie E.coli. Część basenu natychmiast została zamknięta, a  

o sprawie powiadomiono Sanepid. Dyrektor poinformował, że kiedy woda była pobierana do badania 

w basenie rekreacyjnym było sporo osób – odbywały się zawody szkolne, co powoduje spadek 

poziomu chloru. Jeśli w tym momencie pobierze się wodę, to jest możliwość znalezienia chwilowego 

zanieczyszczenia. Zaistniała sytuacja pozwoli wypracować odpowiednie rozwiązania przed 

podobnymi imprezami, np. zwiększone dawkowanie chloru. Dyrektor przypomniał o zasadach higieny 

obowiązujących przed i po wyjściu z basenu. Zapewnił także, że zdrowie dzieci nie było zagrożone, 

ponieważ zajęcia w większości odbywają się w basenie sportowym, na części z ruchomym dnem, 

gdzie dzieci uczą się pływać. Część rekreacyjna basenu została zamknięta do czasu otrzymania 

kontrolnych wyników badań wody. Część sportowa basenu była dostępna, ponieważ posiada osobny 

obieg wodny, a to jest wystarczającym zabezpieczeniem przed przenoszeniem bakterii. W pobranej w 
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czwartek próbce wody nie stwierdzono obecności bakterii E.coli, w związku z czym nie ma 

zagrożenia i całość parku wodnego jest już dostępna. Po pobraniu wody do badań woda w basenie 

rekreacyjnym była dodatkowo przechlorowana i częściowo wymieniona. Dyrektor wyjaśnił, że woda 

w basenie badana jest przez akredytowane laboratorium, a wyniki przekazywane są do Sanepidu, 

jednak ten system wymaga usprawnienia.  

Radny Jacek Skrzypczyk pytał czy prawdą jest, że od czerwca 2017 r. nie działa sonda chloru. 

Dyrektor Przybyło poinformował, że sonda istotnie szwankuje, jednak działa po kalibracji, 

nieznacznie ‘gubiąc’ dolny zakres. Nowa sonda jest już zamówiona, poprzednio zamówiono 

niewłaściwą. Wójt doprecyzował, że pojawił się pomysł na zapewnienie użytkownikom jak 

największego bezpieczeństwa (montaż specjalnych kabin), jednak najpierw trzeba oszacować jego 

koszty. 

Radny Andrzej Korzeniowski poinformował o uszkodzonej (prawdopodobnie jakimś pojazdem) 

tablicy ogłoszeniowej w Bukowicach, zakupionej z funduszu sołeckiego. Pytał również o 

dofinansowanie na rozbudowę remizy OSP w Wierzchowicach. Wójt wyjaśnił, że pierwszy wniosek 

został rozpatrzony odmownie, o rozstrzygnięciu ponownego w dalszym ciągu nie uzyskano 

informacji. W budżecie na 2018 rok zaplanowano na to zadanie 150 000,00 zł i rozbudowa będzie 

realizowana. Wartość kosztorysowa zadania to kwota 250 000,00 zł, zatem 100 000,00 zł pochodzić 

będzie z budżetu na 2019 rok.  

Przewodniczący Piotr Morawek zapoznał Radnych z otrzymanymi pismami: 

- poseł Kukiz’15 Jarosław Sachajko wystąpił z wnioskiem o podjęcie uchwały o czasowym 

wstrzymaniu przekazywania środków Izbom Rolniczym, tj. 2% wpływów z podatku rolnego, 

- mieszkaniec Dąbrowy złożył do Komisji Rolnictwa skargę dot. dróg dojazdowych do gruntów 

rolnych, leśnych oraz do posesji, 

- dwoje mieszkańców Lędziny prosiło o  interwencję  w sprawie podejrzenia spalania fragmentów płyt 

meblowych w sąsiednim zakładzie produkującym fronty meblowe (odpowiedź na pismo już została 

udzielona). 

Kierownik Jarosław Krzywiński wyjaśnił, że zgodnie z ustawą o Inspekcji Ochrony Środowiska 

instytucją kompetentną do sprawowania kontroli nad wykonaniem obowiązków nałożonych na 

inwestora w drodze decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach jest Wojewódzki Inspektor Ochrony 

Środowiska. Wójt Gminy Krośnice jest uprawniony do występowania do Wojewódzkiego Inspektora 

Ochrony Środowiska o podjęcie odpowiednich działań będących w jego kompetencji,  jeżeli 

występuje uzasadnione podejrzenie naruszenia przez podmiot przepisów o ochronie środowiska. 

Z przesłanego pisma wynikało, iż opisane uciążliwości spowodowane pracą zakładu zostały zgłoszone 

właściwemu organowi, wobec czego urząd nie jest organem uprawnionym do kwestionowania ustaleń 

poczynionych przez ww. instytucję.  

 

 

Ad 4. Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Piotr Morawek o godz. 15
05

 

zakończył wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Krośnice. 

 

 

            Protokolant         Przewodniczący Rady Gminy Krośnice 

             Olga Skomra                            Piotr Morawek 

 

 

             

  


